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A. ALGEMEEN DEEL 
 
A.1. Opening en mededelingen 
De voorzitter: 

• Opent de vergadering om 16.30 uur en heet de aanwezigen hartelijk welkom. 
• Wijst op het werkbezoek Groen Gas op 1 april 2011 vanaf 13.00 uur. 
• Meldt dat de tijdelijke opvolger van commissiegriffier Hijlkema, de heer Dekker van RO/EZ, 

op de tribune zit. 
Wethouder Visscher: 

• Is verheugd met het landelijk voornemen gemeenten die aan bron- of nascheiding doen gelijk 
te behandelen. Blijft zich inzetten voor statiegeld op plastic en betrekt zwerfafval daarbij. 

Wethouder Dekker: 
• Kondigt aan dat de heer Jager op 1 april om 00.30 uur de fietsenstalling aan de Peperstraat zal 

openen. 
 
A.2. Vaststelling agenda 

• A.4.2 Herziening Masterplan Oosterhamrikzone is verschoven naar de commissie Ruimte en 
Wonen d.d. 23 maart 2011. 

• A.4.2 is nu de begrotingswijziging voor herstel zoutloods Milieudienst. 
De agenda wordt gewijzigd vastgesteld. 
 
A.3. Lange termijnagenda en lijst moties en toezeggingen 
Dhr. Seton (CDA): 

• Vraagt mede namens de ChristenUnie de analyse van het jaarverslag van het Parkeerbedrijf dit 
voorjaar te bespreken. 

• Wil weten wanneer de raad informatie krijgt over geluidsoverlast A7. 
Wethouder Visscher: 

• Presenteert de voortgang van verruiging groen in de bezuinigingsrapportage (LTA31). 
• Doet haar best volgende maand de visie en verordening begraven te leveren (LTA32). 
• Verbetert dat de jaarrekening ARCG 2010 in juni in plaats van mei gereed zal zijn (LTA58). 
• Heeft zeer recent de toezegging over kelderluiken en verlichting van DUO afgehandeld. 
• Is de brief over hondenbeleid aan het afronden (toezegging 16). 
• Heeft eerder informatie verstrekt over zout en viaduct Parkweg-Hoornsediep (toezegging 7). 

Wethouder Dekker: 
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• Heeft binnen twee weken een gesprek met omwonenden A7 en informeert de raad voor de 
volgende commissievergadering. 

Beide stukken worden conform deze wijzigingen vastgesteld. 
 
A.4. Conformstukken 
A.4.1. Raadsvoorstel: Verkeerseducatieprogramma 2011 
Het raadsvoorstel wordt als conformstuk geagendeerd voor de raadsvergadering van 30 maart 2011. 
 
A.4.2. Raadsvoorstel: Begrotingswijziging voor herstel zoutloods MD 
Dhr. Van Rooij (Student en Stad): 

• Verzoekt in het vervolg bij meerdere mogelijke oplossingen een volledige afweging bij te 
voegen. 

Wethouder Dekker: 
• Zegt toe de afweging tussen de zes oplossingen na te zenden. 

Het raadsvoorstel wordt als conformstuk geagendeerd voor de raadsvergadering van 30 maart 2011. 
 
A.5 Rondvraag 
Dhr. De Rooij (PvdA): 

• Stelt voor een tramexcursie te organiseren voor gemeenteraden en Provinciale Staten om 
nieuwe leden te informeren. 

Dhr. Moes (PvdA): 
• Vraagt opheldering over de verwarrende situatie bij de Berlagebrug, waar een oversteek 

rechtdoor naar de Oliemuldersweg niet is toegestaan. 
Dhr. Prummel (Stadspartij): 

• Vraagt wanneer het Emmaviaduct opgeknapt gaat worden. 
Mw. Jongman (ChristenUnie): 

• Wil weten waarom ondanks een motie uit oktober 2010 het college de ouderenraad en de 
gehandicaptenadviesraad niet structureel heeft opgenomen in het platform RegioTram. 

Mw. Rademaker (SP): 
• Sluit zich aan bij de vraag van de ChristenUnie. 

Dhr. Van Rooij (Student en Stad): 
• Wijst op een docent die met studenten verkeersoplossingen voor Zernike ontwikkeld heeft. Is 

de wethouder bereid hier kennis van te nemen en met de docent in gesprek te gaan? 
Wethouder Dekker: 

• Dacht per brief gereageerd te hebben op het Emmaviaduct en komt hier nader op terug. 
• Zegt toe na te kijken waarom genoemde raden niet in het platform RegioTram zitten. 
• Zegt toe te bezien of de verkeerssituatie bij de Berlagebrug duidelijk is voor gebruikers. Wijst 

erop dat op verzoek van bewonersorganisaties rechtdoor gaan verboden is om wijkvreemd 
verkeer te weren. 

• Heeft vele oplossingen voor de verkeerssituatie in Zernike bestudeerd, maar is altijd bereid 
nieuwe ideeën tot zich te nemen. De docent kan contact opnemen met het secretariaat. 

• Gaat een excursie naar een tramstad organiseren, de Regiovisie gaat over het trambudget. 
 
B. INHOUDELIJK DEEL 
B.1. Dierenwelzijn (op verzoek Partij voor de Dieren) 

• Nota “Van kop tot staart” Dierenwelzijn in Groningen 
• Reactie van de Partij voor de Dieren op de nota “Van kop tot staart” 
• Collegebrief 8 februari 2011: stand van zaken Dierenwelzijn 

Dhr. Kelder (Partij voor de Dieren): 
• Pleit voor herziening en aanscherping van de nota en kondigt moties aan. Staat open voor 

onderhandeling om brede steun te verwerven. 
• Stelt voor sportvissen af te schaffen. Uit een rapport van het ministerie van LNV blijken 

vissen schade, stress en dood te ondervinden. Het plezier van de visser zou hier tegenop 
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wegen, maar een kwart van de vissers kent de eigen gedragscode niet. Bestrijdt cijfers van de 
stadsecoloog dat de vangkans 1 op 10.000 zou zijn. 

• Ziet graag tegengaan van gebruik van wilde dieren in circussen, evenementen en de 
Sinterklaasoptocht. Een rapport uit 2008 maakt duidelijk dat voor het temmen van olifanten 
grof geweld gebruikt wordt, ook worden ze kruisgewijs geketend. Zelfs een circusdirecteur 
vond het belachelijk dat olifanten in optochten meelopen. 

• Wijst op het voorbeeld van Winschoten waar sinds 2007 een artistieke duiventil overlast 
verminderde en dierenwelzijn bevorderde. Duivenmelkerij verbieden is ook een optie. 

• Vindt het frappant dat de kinderboerderij jonge dieren fokt alleen voor het plezier van 
kinderen. 

• Vraagt een duurzaam alternatief voor gif te vinden. 
• Ziet graag voorlichting over castratie en sterilisatie van huisdieren. 

Dhr. Gijsbertsen (GroenLinks): 
• Dankt de Partij voor de Dieren voor het aanzwengelen van de discussie. 
• Herhaalt kritiek op voorlichting over opvang, plagen, verzorging en neutralisatie. 
• Looft goede stappen als biologische producten bij de gemeente en het visverbod in 

natuurgebieden. Pleit voor een verbod op viswedstrijden. 
• Noemt handhaving van de Flora- en faunawet bij ruimtelijke ingrepen vaak onvoldoende. 
• Vindt het initiatiefvoorstel Diervriendelijk bouwen interessant. 
• Steunt de motie over voorkeursbeleid voor circussen zonder wilde dieren. 
• Noemt toezicht bij kinderboerderijen een relevant punt. 
• Vraagt een extra inspanning corporaties aan afspraken over groen te houden. 

Dhr. Moes (PvdA): 
• Steunt het college in de realistische balans tussen structurele aandacht voor dierenwelzijn 

enerzijds en het mogelijk maken van levendigheid en ontwikkeling anderzijds. 
• Vindt de neutralisatiemotie sympathiek doch overbodig, het college heeft al het voornemen de 

Stadjerspas hiervoor in te zetten. 
• Wil de motie over voorkeursbeleid voor circussen nader bespreken, inclusief de eventuele 

financiële gevolgen. 
• Is tegen een duiventil, die is duur, lelijk en lost niks op. 
• Steunt alternatieven voor gif, maar wespennesten moeten wel bestreden kunnen worden. 
• Is niet tegen legale hengelsport, maar voelt wel voor voorlichting bij het verstrekken van 

vergunningen. 
• Hoort graag een reactie op het overtuigende argument van de branchevereniging van circussen 

tegen olifanten in optochten, namelijk dat het onveilig zou zijn. 
Dhr. Copinga (Stadspartij): 

• Is blij dat de Partij voor de Dieren aandacht voor dierenwelzijn vraagt. 
• Stelt subsidiëring van dierenasiels aan de orde, die de voerkosten niet eens dekt. 
• Vindt eventuele beëindiging van de eeuwenoude traditie van dieren in circussen een landelijke 

kwestie. Er is ook landelijk toezicht op dierverzorging. 
• Is van mening dat sportvissers met hun eigen gedragscode geen dieronvriendelijke methoden 

hanteren. 
• Pleit voor het afschaffen van hondenbelasting. 
• Ziet mogelijkheden via de Stadjerspas neutralisatie van huisdieren te bevorderen. 
• Wijst op mogelijke gevolgschade van een duiventil en pleit voor handhaven van de lage 

aantallen duiven. 
Dhr. Dijk (SP): 

• Dankt de Partij voor de Dieren voor hun uitgebreide reactie. 
• Betreurt dat de motie olifanten in optochten te verbieden het destijds niet haalde. 
• Ziet graag een voorkeursbeleid voor circussen zonder wilde dieren. 
• Vindt dat corporaties bij renovatie meer rekening moeten houden met groen. 
• Noemt bevorderen van neutralisatie via de Stadjerspas een goed idee. 

Mw. Jongman (ChristenUnie): 
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• Complimenteert de Partij voor de Dieren voor hun inspanningen. 
• Looft de nota en reactie van het college, dat oog heeft voor ecologie én economie. 
• Vindt neutralisatie van katten geen verantwoordelijkheid van de overheid. 
• Wijst op het plezier van vissers en de lage vangkans van vissen (1 op 10.000). 
• Bezocht een circus en constateerde dat dieren goed verzorgd worden in tegenstelling tot de 

dramatische verhalen. Bovendien is dit een kwestie van landelijk beleid. 
• Is niet tegen een duiventil, zolang de markt er een plaatst. 
• Wijst op de landelijke campagne van de ChristenUnie voor eerlijke supermarkten, waar 

biologische en Fair Trade-producten gestimuleerd worden. 
Dhr. Blom (VVD): 

• Is blij met de aandacht voor het belangrijke onderwerp. 
• Vraagt wat uit eventueel onderzoek is gekomen naar de mogelijkheid eigenaren van 

huisdieren gericht op te roepen voor trainingen. Wat is het collegestandpunt? 
Dhr. Wonink (D66): 

• Dankt de Partij voor de Dieren voor de expertmeeting op 17 februari en kan zich grotendeels 
vinden in de reactie van de Partij voor de Dieren op de nota. 

• Is verheugd dat de stadsecoloog het dierenwelzijnbeleid positief beoordeelt. 
• Steunt het initiatiefvoorstel niet. 
• Vindt voorlichting over neutralisatie belangrijk. 
• Voelt voor een voorkeursbeleid voor circussen en wijst erop dat deerniswekkende 

omstandigheden van circusdieren wetenschappelijk bewezen zijn. 
• Noemt toepassen van alternatieven voor gif verstandig. 
• Is tegen het schrappen van de gangbare term hengelsport van de website. 

Dhr. De Rooij (Student en Stad): 
• Complimenteert de Partij voor de Dieren voor haar inzet, maar steunt niet alle moties. 
• Heeft geen behoefte aan nieuwe protocollen voor corporaties, handhaven van bestaande 

afspraken is wel belangrijk. 
• Is alleen voor een plaatselijk visverbod in ecologisch belangrijke gebieden. 
• Ziet particuliere duiveninitiatieven graag proactief ondersteund. 
• Is voor de motie neutralisatie en Stadjerspas. 

Dhr. Seton (CDA): 
• Kan zich vinden in de nota. 
• Deelt de opvatting dat olifanten niet in de Sinterklaastraditie passen. 
• Sluit zich aan bij de ChristenUnie wat betreft hengelsport. 
• Wijst op juridische risico’s van een voorkeursbeleid circussen, dat in de praktijk hetzelfde uit 

kan werken als een verbod op wilde dieren. Ziet liever afwijzing van een circusaanvraag als de 
CITES-verklaring ontbreekt, een keurmerk van de branche zelf. 

• Deelt de mening niet dat duivengekoer prettig is en ontlasting goed schoon te maken. 
• Vindt alternatieven voor gif interessant, zolang het realistisch blijft. 
• Acht verplichte cursussen voor dierenbezitters niet passend of nodig. 
• Noemt sterilisatie een eigen verantwoordelijkheid van dierenbezitters. Voorlichting past beter 

dan inkomensafhankelijke financiering. 
Wethouder Visscher: 

• Gaat door met verduurzaming van gemeentelijke inkoop. 
• Houdt zich doorgaans aan de Flora- en faunawet en probeert personeel in de praktijk zo goed 

mogelijk op te leiden, fouten komen helaas voor. 
• Zegt toe bij de VNG aan te dringen op snelle invoering van een landelijke gedragscode 

stedelijke ontwikkeling. 
• Zegt toe meer werk te maken van voorlichting over dieren, eventueel in combinatie met de 

Stadjerspas. Het valt te bezien of financieel bijdragen aan neutralisatie van huisdieren 
budgettair haalbaar is. 

• Wijst op een brief over hondenbeleid, dat reeds uitvoerig besproken is. 
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• Zoekt een balans tussen dierenwelzijn en plezier van sportvissers en wijst op het verbod in 
ecologisch belangrijke wateren te vissen. 

• Gaat zeer terughoudend om met gif, al is er bij plaagdierbestrijding en berenklauwen soms 
geen andere optie. 

• Bezocht de duiventil in Winschoten voor 150 duiven. De populatie in Groningen is echter 
6.000 duiven. Duiventillen vragen een enorme investering, de gemeente is wel bereid 
particuliere initiatieven te faciliteren. 

• Wil zich verdiepen in de voor- en nadelen van een voorkeursbeleid voor circussen zonder 
wilde dieren. Onderzoekt de suggestie op het CITES-keurmerk te handhaven en plaatst het 
onderwerp op de lange termijnagenda. Volgens het CITES-keurmerk hadden olifanten niet 
mee mogen lopen in de Sinterklaasoptochten. 

• Zegt toe met alle gemeenten en corporaties mogelijkheden en goede voorbeelden te bespreken 
van bevorderen van ecologisch groen op terreinen in het kader van diervriendelijk bouwen. 

Het raadsvoorstel wordt als discussiestuk geagendeerd voor de raad van 30 maart 2011. 
 
B.2. Collegebrief d.d. 2 december 2010: Evaluatie ecologisch beheer 2010 en planning 

ecologisch beheer 2011 (op verzoek van GroenLinks) 
Dhr. Gijsbertsen (GroenLinks): 

• Is blij met de goede projecten, zoals park Selwerd en de aanpak van geveltuinen. 
• Krijgt graag een beeld wat de bezuinigingen voor dit beleid betekenen. 
• Leest dat 90% van de doelstellingen behaald is, hoe zit het met de overige 10%? 
• Had de indruk dat vergisting goed voor het milieu en goedkoper is. Klopt dat? 

Dhr. Prummel (Stadspartij): 
• Is blij met de voortgang, het college is op de goede weg. 

Dhr. Dijk (SP): 
• Roept op voorzichtiger om te gaan met geveltuinen op stoepen en straten. 

Dhr. Kelder (Partij voor de Dieren): 
• Sluit zich aan bij de bijdrage van GroenLinks. 

Wethouder Visscher: 
• Komt in de bezuinigingsrapportage uitgebreid terug op de gevolgen, die te maken hebben met 

verruiging. 
• Wijst op het nieuwe inzicht dat vergisting financieel onrendabel is. Ook blijft een restproduct 

over. Groningen kijkt met provincie, waterschap, gemeenten en SuikerUnie naar andere 
mogelijkheden, in de loop van het jaar volgt de uitkomst. 

• Noemt voorlichting en behoud van groene stadsranden door de stad compact te houden als 
voorbeelden verstening tegen te gaan. 

• Probeert beschadiging aan geveltuinen door borstelen of schoffelen te voorkomen. 
 
B.3. Collegebrief d.d. 16 december 2010: Stand van zaken project Semmelweisstraat (op 

verzoek van D66) 
Dhr. Luhoff (D66): 

• Verbaast zich dat 31 parkeerplaatsen een vrijstelling krijgen, terwijl in 2009 tot betaald 
parkeren in de schilwijken – waaronder Corpus den Hoorn – is besloten. 

• Bespreekt graag ideeën over parkeer- en vrijstellingenbeleid in bredere zin. 
• Pleit ervoor de insprekers uit de wijk goed in te lichten. 

Dhr. Gijsbertsen (GroenLinks): 
• Deelt de verbazing van D66 en pleit voor naleving van het beleid Blik van straat. 

Dhr. Seton (CDA): 
• Deelt de principiële vraag of het in strijd is met gemeentelijk beleid. 
• Vraagt of parkeren in de wijk daadwerkelijk kan. 
• Informeert of het besluit tot vrijstelling omkeerbaar is en wat de gevolgen dan zijn. Het was 

beter eerder de fundamentele discussie te voeren, nu is het een voldongen feit. 
Mw. Jongman (ChristenUnie): 

• Noemt incidenteel afwijken van het beleid ondergraving van de parkeernorm. 
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Dhr. Evenhuis (VVD): 
• Vraagt wie verantwoordelijk is: Oranjewoud, Nijestee of de gemeente? 

Dhr. De Rooij (PvdA): 
• Gaat tandenknarsend akkoord met de vrijstelling bij dit overigens mooie project. 

Dhr. Dijk (SP): 
• Sluit zich aan bij de bijdrage van D66. 

Dhr. Van Rooij (Student en Stad): 
• Sluit zich aan bij de PvdA, het gaat relatief om weinig auto’s. 
• Hoorde van een ambtenaar dat de afspraken met Nijestee duidelijk zijn. 

Wethouder Dekker: 
• Bereidt een oriënterende discussienotitie voor over de belangenafweging van het realiseren 

van gunstige ontwikkelingen versus het exact naleven van de parkeernorm. Verwacht het 
discussiestuk binnen vier weken en plaatst het op de lange termijnagenda. 

• Meldt dat bewoners van appartementen in tegenstelling tot bij Kop van Oost op eigen terrein 
parkeren. De vrijstelling betreft parkeerdruk door de school en voorzieningen. 

• Wijst op het voorbeeld van Maastricht, waar parkeren direct bij de bouw goed geregeld wordt. 
• Ontraadt de vrijstelling terug te draaien, de bouwvergunning eerste fase is inmiddels verleend. 
• Legt uit dat het loket Bouwen en Wonen gemandateerd is binnen criteria af te wijken. Kan 

zich voorstellen college en raad hierover te laten beslissen, al kan dat leiden tot te 
gedetailleerde politieke bemoeienis op uitvoeringsniveau. 

• Stelt dat buurtorganisaties de parkeerdruk erkenden en aanwezen waar vrijstelling wat hen 
betreft mogelijk was. 

De wethouder zet een oriënterend discussiestuk op de lange termijnagenda. 
 
B.4. Raadsvoorstel: Nota “P+R Groningen, 2011-2020” 
Dhr. Prummel (Stadspartij): 

• Vraagt zich af of de verwachte bezoekersaantallen nog actueel zijn, nu internet winkels in de 
binnenstad onder druk zet. 

Mw. Jongman (ChristenUnie): 
• Steunt de essentie van parkeerregulatie via een prijsmechanisme. 
• Vraagt wanneer het college de verdubbeling verwacht te behalen. 
• Informeert of P+R, parkeergarages en de toekomstige RegioTram integraal bekeken zijn en 

elkaar niet negatief beconcurreren. 
• Pleit ervoor tijden te verruimen, zodat bezoekers in de stad kunnen blijven eten. 
• Ziet graag een gratis overstap met een P+R-kaartje als extra beloning. 
• Stelt voor een eventuele winst van de busjes aan te wenden om kosten te dekken. 
• Oppert met speciale acties, bijvoorbeeld voor 60-plussers, meer mensen naar de stad te 

lokken. 
Dhr. Van Rooij (Student en Stad): 

• Steunt de ambities P+R-gebruik te verdubbelen. 
• Is blij dat een kwalitatieve ondergrens van de voorzieningen is opgenomen. 

Dhr. Evenhuis (VVD): 
• Neemt aan dat de verwachtingen en ambities realistisch zijn, al lijkt de kwaliteitseis zonder 

overstappen belangrijke bestemmingen te bereiken (p.9) een lastige. 
• Vindt dat parkeren betaalbaar moet blijven. Dagtarieven in de binnenstad zijn recent al fors 

gestegen van 14 naar 20 euro. 
Mw. Rademaker (SP): 

• Onderschrijft de uitgangspunten van de nota. 
• Bekijkt de investeringen graag in relatie tot de financieel zorgelijke situatie van het 

Parkeerbedrijf. Succes van P+R gaat ten koste van parkeeropbrengsten in de binnenstad. 
• Vindt de optie van de ChristenUnie dekking uit opbrengsten te zoeken interessant. 
• Vraagt of de busfrequentie sterk uitgebreid wordt en hoe dat betaald wordt. 

Dhr. Seton (CDA): 
• Bespreekt graag apart het meerjarenbeeld en tekort bij het Parkeerbedrijf. 
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• Vraagt of de dekking van Zernike inmiddels rond is. 
• Is benieuwd of een terrein op Driebond concurreert met Kardinge. 
• Sluit zich aan bij de opmerking van de ChristenUnie dat het succes van P+R ten koste kan 

gaan van het Parkeerbedrijf. 
• Vindt sociale veiligheid, beheer en toezicht belangrijk, wanneer maken kosten en dekking 

hiervan onderdeel uit van de besluitvorming? 
• Is benieuwd wanneer voorstellen voor P+R te verwachten zijn, tegelijk met het 

meerjarenbeeld Parkeerbedrijf. 
Dhr. Spakman (PvdA): 

• Is enthousiast over de forse uitbreiding van P+R. 
• Vindt ook dat de kwaliteit van terreinen en aansluitingen goed moeten zijn. 
• Sluit zich aan bij de vraag of P+R en het Parkeerbedrijf communicerende vaten zijn. 
• Vraagt of de kosten onderschat zijn, in de Parkeernota 2010 ging het om 23 miljoen euro en 

nu om 29,7 miljoen euro. 
• Sluit zich aan bij de vraag van het CDA wanneer de dekking helemaal rond is. 

Dhr. Luhoff (D66): 
• Is positief dat het na tien jaar gelukt is de nodige kwaliteitsimpuls aan P+R te geven. 
• Maakt zich zorgen over haalbaarheid van ambities op de lange termijn, gezien de vele 

bezuinigingen bijvoorbeeld op de brede doelenuitkering. 
• Is ook benieuwd of succesvol P+R- en fietsbeleid negatief uitwerken voor de financiën van het 

Parkeerbedrijf. 
• Pleit voor dubbelgebruik van P+R-terreinen door ’s nachts parkeren voor omwonenden 

mogelijk te maken. 
Dhr. Gijsbertsen (GroenLinks): 

• Deelt het enthousiasme van de PvdA. 
• Stelt dat een succesvol P+R-beleid goed is voor de binnenstad en het milieu. 
• Sluit zich aan bij vragen over het Parkeerbedrijf. 
• Pleit met de ChristenUnie voor uitbreiding van de eindtijden. 

Wethouder Dekker: 
• Licht toe dat de uitgangspunten uitgewerkt zijn na overleg met externe partijen. 
• Reageert dat cultuur, funshoppen en detailhandel voorbeelden zijn van binnenstadfuncties 

waarvoor internet geen bedreigend alternatief vormt. 
• Gaat uit van actuele cijfers en prognoses van de Regio Groningen-Assen, een stijging van 

165.000 bezoekers nu naar 215.000 in 2020. 
• Vindt het belangrijk te investeren in veilige, prettige, schone en bereikbare P+R-terreinen om 

mensen tot een bezoek te verleiden. Wacht met de dekking van bijna 500.000 euro structurele 
beheerskosten tot de cijfers van het Parkeerbedrijf bekend en besproken zijn. 

• Wijst erop dat 21 miljoen euro gedekt wordt uit RSP-gelden. 
• Licht extra kosten toe: de snelle uitbreiding in Haren à 1 miljoen euro; extra ambities 

Kardinge à 3,5 miljoen euro; administratief toevoegen Zernike à 2,2 miljoen euro. Zegt toe 
voor de raad met een schriftelijke toelichting te komen. 

• Verwacht in mei in commissieverband de exploitatie te bespreken. 
• Dringt er bij het OV-bureau op aan bij te dragen aan P+R-terreinen, P+R-kaartjes komen nu 

volledig ten goede aan het OV-bureau. Een regionale vervoersautoriteit kan in dit verband een 
aantrekkelijke optie zijn. Overigens zijn buskaartjes gesubsidieerd en niet winstgevend. De 
wethouder komt hierop terug. 

• Wijst erop dat de nota grote lijnen en inzet van RSP-gelden weergeeft, afzonderlijke 
voorstellen voor terreinen zullen de specifieke dekking regelen. 

• Heeft nog geen oordeel, maar wel aandacht voor mogelijke concurrentie tussen Driebond en 
Kardinge. 

• Stelt dat bezetting van parkeergarages landelijk 5% is teruggelopen. Lage gemiddelde 
bezetting is ook te verklaren uit piekbelasting. Komt terug op de financiële gevolgen bij 
beoordeling van de resultaten. 

Het raadsvoorstel wordt als conformstuk geagendeerd voor de raad van 30 maart 2011. 
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B.5. Collegebrief d.d. 25 februari 2011: Sleutelrapportages september-december 2010 (alleen 

verkeer- en vervoeronderdelen) 
Dhr. Van der Veen (inspreker): 

• Stelt dat de laatste vijf jaar de historische noord-zuidverbinding van Groningen is vervangen 
door een oost-westverbinding. De A7 is een doorgaande weg geworden met 23% 
vrachtverkeer. 

• Verwacht een verdere stijging van vrachtverkeer naar Duitsland, waar import afgelopen jaar 
met 33% toenam en mogelijk 70% stijgt tot 2025. 

• Pleit net als de rijksbouwmeester voor een scheiding van ring- en rijksweg. 
Dhr. Evenhuis (VVD): 

• Pleit voor een lobby bij het Rijk meer geld te besteden aan de Zuidelijke Ringweg. 
• Verifieert of de bouwer van de Damsterdiepgarage failliet is. Wat zijn de gevolgen? 
• Wil weten waarom bewoners van De Stoker niet betrokken zijn bij het verlengen van de 

vergunning voor het Strandpaviljoen in verband met geluidsnormen. 
• Verzoekt de nieuwe ingang van de onderbezette Boterdiepgarage versneld te openen. 
• Noemt de sleutelrapportage transparant. 

Mw. Jongman (ChristenUnie): 
• Wil na de informele bespreking eerst een formele bespreking over de drie modellen voor het 

stationsgebied. Voorleggen aan de klankbordgroep is nu nog een stap te ver. 
Dhr. De Rooij (PvdA): 

• Geeft complimenten over de leesbaarheid van het stuk. 
• Sluit zich aan bij de opmerking van de ChristenUnie. 
• Betwijfelt of er genoeg financiële en ambtelijke capaciteit is voor de vele ambities en grote 

projecten. 
Dhr. Gijsbertsen (GroenLinks): 

• Wil vrij zijn in de beoordeling van de drie modellen voor het stationsgebied, is dat een 
gepasseerd station? 

• Ontvangt graag een update over de toezegging gedaan in Martiniplaza over participatie van de 
klankbordgroep bij de Zuidelijke Ringweg. 

Mw. Rademaker (SP): 
• Sluit aan bij de vragen en opmerkingen over het stationsgebied. 
• Schrikt van het gat van 17,5 miljoen euro wat betreft rentebaten en de RegioTram. Is er al met 

het Rijk gepraat? 
Dhr. Van Rooij (Student en Stad): 

• Sluit zich aan bij de opmerking van de ChristenUnie. 
Wethouder Dekker: 

• Denkt de wens vrij te spreken over de drie modellen voor het stationsgebied te kunnen 
honoreren en bespreekt dit in het college. De stuurgroep Verkeer is druk bezig met het 
complex aan infrastructurele aanpassingen die ruimtelijk ingepast moeten worden. 

• Komt in het voorjaar terug op de RegioTram. Er is nog geen oplossing voor de 17,5 miljoen 
euro, wel zijn er gesprekken met het Rijk en wordt de business case aangepast. De wethouder 
heeft goed begrepen dat de gemeente haar bijdrage maximeert. 

• Komt schriftelijk terug op de vraag over het Damsterdiep (VVD). 
• Stelt voor vragen over participatie en de Zuidelijke Ringweg aan de orde te stellen bij de 

presentatie van 22 maart 2011. Er worden meerdere klankbordgroepen gevormd. 
Wethouder Visscher: 

• Gaat na of de bewoners van De Stoker per abuis niet betrokken zijn bij de 
vergunningverlenging van het Strandpaviljoen. 
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C. HUISHOUDELIJK DEEL 
 
C.1. Ingekomen stukken en stukken ter kennisname 
Dhr. Prummel (Stadspartij): 

• Wenst brief nummer 2 (Burgerinitiatief OV) te agenderen voor de volgende 
commissievergadering. 

 
C.2. Vaststellen verslag vergadering commissie Beheer en Verkeer d.d. 9 februari 2011 

• Pagina 2: de inspreker is van Grunneger Power, niet van Grunneger Bouwer. 
• Pagina 2, woordvoering dhr. Moes: stelde vragen over een openstaand kelderluik, niet over 

een blindenstoep. In het hele verslag staat Haddingestraat verschillend en verkeerd gespeld. 
• Pagina 8, woordvoering dhr. Kelder: is juist wel voor hondenpoepbakken met aansluiting op 

het riool. 
Het verslag wordt conform deze wijzigingen vastgesteld. 
 
De voorzitter dankt commissiegriffier mevrouw Hijlkema namens de commissie voor al haar inzet en 
wenst haar veel succes in haar nieuwe baan per 1 april 2011. De commissie applaudisseert. 
 
De voorzitter sluit de vergadering om 19.05 uur onder dankzegging. 


